

幼稚園教育計劃

中華文化校本學習活動

栢基海韻幼稚園 Parkview Rhine Garden Pre-school

學校名稱

2023-2024

學年

N-UK

年級

活動名稱

Ancient Chinese Stories 中國古代故事

活動目標

- 認識中國傳統思想，培育幼兒正確道德觀念及態度。
Educate children on traditional Chinese thinking and nurture their moral concepts and attitudes.
- 培養幼兒的國家觀念和國民身分認同。
Develop children's awareness of their national identity and citizenship.
- 認識中國傳統故事及古代玩意，促使幼兒持續探索和欣賞中國的不同傳統習俗。
Acquire an understanding of ancient Chinese stories and inspire children to keep exploring and appreciate diverse traditional customs in China.

活動簡介

中國的傳統故事承載了各種正面的思想及風俗習慣，是中華文化的重要組成部份。幼兒透過傳統故事及古代玩意圖工，了解中華文化的傳統特色及思想，如：孝順父母，讓他們從小學習中國的傳統美德。

Positive thoughts and customs are embedded in traditional Chinese stories, making them an integral part of Chinese culture. Traditional stories and ancient toy illustrations are ways for children to learn about the characteristics and ideas of Chinese culture such as being filial to their parents, so that they can learn traditional Chinese virtues from an early age.

故事：《韓信報恩》、《孟母三遷》、《司馬光破缸救人》、《花木蘭代父從軍》、《鐵杵磨成針》、《匡衡鑿壁偷光》

圖工：風箏高高飛、毬子齊齊踢、投壺好好玩、變裝遊戲、刺繡真美麗、有趣的皮影戲

活動記錄 (例如：兒童作品 / 活動的照片 / 影音)

